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Wij stellen u voor kennis te nemen van de beantwoording van de artikel 45 vragen van CDA 
Zwolle over ´Coronaveiligheid Tweede Kamer verkiezingen´.
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Toelichting op het voorstel

Inleiding
Op woensdag 17 maart 2021 vinden de eerstvolgende Tweede Kamerverkiezingen plaats. Gelet op de 
huidige COVID-19 maatregelen en de thans weer snel oplopende aantallen besmettingen, heeft de 
CDA Zwolle vragen gesteld over de impact hiervan op de aanstaande verkiezingen. 

Daarbij gaat het om de beschikbaarheid van de stemlokalen, de (oudere/kwetsbare) stembureauleden 
en kiezers en de hygiënemaatregelen binnen de stemlokalen. Het CDA Zwolle is benieuwd welke 
voorzieningen vanuit specifiek volksgezondheid noodzakelijk zijn en of de uitvoering problemen met 
zich meebrengt. Het CDA Zwolle heeft daarover 8 vragen gesteld.

Kernboodschap
Wij beantwoorden hieronder de gestelde vragen. Daarbij nemen we in ogenschouw dat veel zaken nog 
zeer onzeker zijn. Eind oktober wordt verwacht dat het parlement de ‘Tijdelijke wet verkiezingen 
COVID-19’ aanneemt. Pas in november wordt uitsluitsel verwacht of en in welke mate het stemmen per 
brief een alternatief vormt voor of naast stemmen in stemlokalen. Tenslotte is er veel onzekerheid over 
hoe COVID-19 zich de komende periode gaat ontwikkelen en welke (extra) gevolgen dat mogelijk heeft 
voor de aanstaande verkiezingen. 

Vraag 1
Heeft u een inzicht in de knelpunten/uitdagingen die de aankomende Tweede Kamerverkiezingen met 
zich meebrengen in het geval het coronavirus nog niet (geheel) onder controle is?

Antwoord: 
Uiteraard hoopt iedereen dat tegen die tijd de beperkende COVID-19-maatregelen die nu nog gelden 
niet meer nodig zijn, zodat de verkiezingen op de gebruikelijke manier kunnen plaatsvinden. Dat is voor 
iedereen het meest gewenste scenario.

De kans bestaat evenwel dat er wél beperkende maatregelen gelden, met name de maatregel dat 
tussen personen 1,5 meter afstand moet worden gehouden. Wij gaan scenario’s uitwerken wat dit kan 
betekenen voor het verkiezingsproces, in het bijzonder de wijze waarop de stemlokalen moeten 
worden ingericht. 

Het Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) houdt gemeenten op de hoogte 
met nieuwsbrieven. Daarnaast is er een digitaal platform beschikbaar van de Nederlandse Vereniging 
voor Burgerzaken waarop best practices gedeeld kunnen worden. Tenslotte bieden meerdere bedrijven 
materialen aan als zeepdispensers, afstandsbelijning voor op de vloer, kuchschermen et cetera.

Vraag 2
Bent u of gaat u met directies van verzorgingshuizen, het ziekenhuis en scholen in gesprek over de 
toegankelijkheid van de stemlokalen en de mogelijke consequenties rondom de volksgezondheid?

Antwoord: 
Wij gaan op zeer korte termijn in gesprek met besturen van de 14 verzorgingshuizen en de ruim 25 
scholen, waarin we met een stemlokaal zitten. Met hen willen we afstemmen of en op welke wijze zij 
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een ruimte beschikbaar kunnen en willen stellen als stemlokaal. Uiteraard alles in overeenstemming 
met de COVID-19 maatregelen.

Vraag 3
Bestaat de kans dat er andere stemlokalen noodzakelijk zijn als gevolg van het risico op verspreiding 
van Corona? Zijn deze locaties aanwezig?

Antwoord: 
Wij houden er ernstig rekening met dat er andere stemlokalen nodig zijn. Op dit moment is het echter 
nog niet mogelijk om aan te geven hoeveel andere locaties er uiteindelijk nodig zijn. 

Wij kijken naar verschillende alternatieven en bijvoorbeeld ook naar mogelijkheden om in een ruime 
locatie een extra stembureau in te richten, mocht een nabijgelegen lokaal niet beschikbaar zijn. 

Vraag 4
Verwacht u een tekort aan stembureaus en/of een afwijking ten opzichte van de tot op heden gangbare 
aantal stembureaus?

Antwoord: 
Ons eerste belang is te zorgen dat er voldoende stemlokalen beschikbaar zijn. Daarbij lijkt het 
vooralsnog onontkoombaar dat wij in mindere of meerdere mate moeten uitwijken naar andere locaties. 
Eén en ander zal duidelijker moeten worden na onze inventarisatie. 

Vraag 5
Worden er extra voorzieningen getroffen voor de leden van het stembureau (veelal zijn dit vrijwilligers 
en /of in de leeftijd van 50+)

Antwoord: 
Het Ministerie van BZK heeft een ‘Kader voor inrichting van stemlokalen en werkwijze in stemlokalen 
bij komende Tweede Kamerverkiezing’ opgesteld. Dit document beschrijft welke maatregelen er voor 
de Tweede Kamerverkiezing van 17 maart 2021 moeten worden getroffen om vanuit gezondheids-
perspectief het voor kiezers veilig te maken om te stemmen in de stemlokalen en voor stembureau-
leden om daar hun werk te doen. Dit kader is gebaseerd op het advies dat het RIVM heeft gegeven 
aan minister Ollongren. Er is hierin niet specifiek iets opgenomen over 50-plussers.

Voordat stembureauleden (en tellers) hun werkzaamheden aanvangen, moet de gemeente de 
gezondheidscheck afnemen. Indien een of meer van de vragen van de gezondheidscheck met JA 
worden beantwoord, mag het betreffende stembureaulid de werkzaamheden niet starten. Het 
betreffende stembureaulid moet worden vervangen. 

Vraag 6
Wordt er of is er geïnventariseerd wie van de stembureauleden mogelijk niet mee zullen doen als 
gevolg van Corona?

Antwoord: 
Wij gaan dit binnenkort inventariseren. Zie verder ook de beantwoording van vraag 5.
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Vraag 7
CDA Zwolle heeft vernomen dat het Kabinet met een spoedwet komt ten behoeve van de Tweede 
Kamerverkiezingen. Bent u hiervan op de hoogte en kunt u aangeven wat de gevolgen van deze wet 
voor Zwolle zijn?

Antwoord: 
Momenteel is het nog een wetsvoorstel. Deze ‘Tijdelijke wet verkiezingen COVID-19’  stelt tijdelijke 
regels vast op het terrein van verkiezingen om de volksgezondheid bij de organisatie en de uitvoering 
van verkiezingen te beschermen en een goed verloop van het verkiezingsproces te waarborgen. 
Doelstelling van deze wet is gemeenten te faciliteren bij uitvoeringsproblemen. Verwacht wordt dat het 
parlement dit wetsvoorstel pas eind oktober aanneemt.

Vraag 8
Wilt u de gemeenteraad actief op de hoogte houden van de vorderingen rondom de Tweede 
Kamerverkiezingen?

Antwoord: 
Ja.

Openbaarheid
Dit voorstel is openbaar.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

voorzitter, Peter Snijders

secretaris, Ingrid Geveke


